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 المستخلص
الدول، التي ظهرت في  أبرز من( م1269-1146/ـه668-541)والأندلس المغرب بلاد حكمت التي الموحدين دولة تعد    

 دعوة أساس على هذه الدولة قامت واسعة، وقد جغرافية رقعة وذات الأطراف مترامية قوية دولة كونها الغرب الاسلامي،
 العدل وإقامة به، أمر الذي الله شرع وتطبيق المنكر، عن والنهي بالمعروف الأمر كان شعارها أن لاسيما اصلاحية، دينية
إسلامية، لتوحيد صف المسلمين في بلاد المغرب والاندلس  بعد ان ظهرت عدة دول  خلافة إقامة هدفها وكان الناس، بين

 اسلامية، وازدادَ خطر الممالك النصرانية على بلاد الاندلس. 
 الكلمات المفتاحية: دولة الموحدين، المغرب، الاندلس

 
Abstract 

The Almohad state that ruled the Maghreb and Andalusia (451-668AH/1146-1269AD) is considered one 

of the most prominent states that emerged in the Islamic West, being a strong, sprawling state with a 

wide geographical area. It was enjoining good and forbidding evil, applying the law of God that he 

commanded, and establishing justice among people, and its goal was to establish an Islamic caliphate, 

to unite the ranks of Muslims in the Maghreb and Andalusia after the emergence of several Islamic 

countries, and the threat of Christian kingdoms to the country of Andalusia increased. 
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